
Čo môžem urobiť pre spravodlivejší svet? 

       Čo môžem urobiť pre spravodlivejší svet? Táto otázka je veľmi rozsiahla a nedá sa na ňu 

jednoznačne odpovedať. Ak sa niekto opýta prečo, dôvodom je to, že každý človek ma 

vlastný názor na existenciu a celkovo na to, ako by mal fungovať svet v ktorom žijeme. 

Množstvo ľudí táto otázka ani nenapadne a nezaujímajú sa o túto tému. Osobne sa o to 

zaujímam a nie je mi ľahostajné, čo sa stane v budúcnosti alebo samotná spravodlivosť 

v našej spoločnosti. 

       Spravodlivosť znamená pre každého niečo iné. Pre mňa osobne je to právo, právo 

človeka dostať to, čo potrebuje a zaslúži si tak, ako každý iný. Všetci by mali mať právo na 

to, aby sa s nimi dôstojne zaobchádzalo a aby mali rovnaké šance. To všetko je pre mňa 

spravodlivosť . Svet nie je spravodlivý a tak úplne ani nikdy nebol. Ľudia by avšak mali 

prehodnotiť svoje správanie. Podľa môjho názoru, by sa mal každý z nás riadiť zákonmi, 

ktoré máme. Mnohí sa zákonmi neriadia a snažia sa ich obchádzať. Hľadajú rôzne cestičky 

a aj ľudí, ktorí im pomôžu sa vyhnúť spravodlivosti pre ich vlastné nezákonné záľuby. Ak by 

som mohla niečo urobiť, prehodnotila by som znenia niektorých zákonov, sama by som 

nepáchala samozrejme žiadne zlo a ani ho nenechala páchať nikoho iného. Rovnako dôležité 

je aj spravodlivé odsúdenie zla, aby zločinci dostali svoj spravodlivý  trest a obete alebo 

nevinní  počuli spravodlivý rozsudok, ktorí si zaslúžia počuť.  

      Rada by som vysvetľovala deťom už v útlom veku, ako by sa mal človek správať 

s ohľadom na ostatných, na zvieratá, veci a prírodu. Je podstatné, aby deti vedeli dosť 

o morálke a o rozlišovaní dobra a zla, ktoré môže uškodiť im a všetkému v ich okolí. 

V dospelosti sa tak z nich môžu stať ľudia, ktorí dokážu taktiež prispieť k spravodlivosti na 

svete, ako by som sa to snažila urobiť aj ja. Sama sa snažím byť príkladom pre iných ľudí, ale 

hlavne pre deti, ako sa správať spravodlivo v každej situácii aj keď s úprimnosťou možno 

povedať, že to často krát nie je také ľahké, ako sa niekomu môže na prvý pohľad zdať. 

       V mojej dospelosti a počas celého môjho života, by som chcela konať spravodlivo. Rada 

by som pomáhala útulkom a aj organizáciám pre pomoc zvieratám. Sú zvieratá, ktoré sú 

priam obézne a žijú v prepychu, ale čo s tými, ktoré žijú na ulici, hladujú, sú týrané a nemajú 

nikoho? Bolo by podľa mňa viac spravodlivejšie, aby sme zabezpečili vhodné a prijateľné 

podmienky pre život každému tvorovi. Zaslúžia si mať takýto život? V podstate sa tieto 

problémy dejú aj medzi ľuďmi kedy nerovnomerné rozmiestnenie ľudí a majetku v rôznych 

častiach zeme negatívne pôsobí na život. Tieto problémy ďalej vedú k diskriminácii a iným 



nenávistným prejavom voči okoliu.  Nevidím dôvod, aby mali mať niektorí horší život než 

ostatní napríklad kvôli peniazom. Osobne by som rovnomerne prerozdelila prácu, materiálne 

potreby a iné pre každého rovnako. Tým by sme mohli podľa mňa predísť množstvom 

konfliktom medzi sebou a medzi národmi všeobecne.  

     Spravodlivosť sa nás samozrejme týka aj voči našej planéte. Ak chceme spravodlivejší 

svet, mali by sme začať v prvom rade pri nej. Ťažením veľkého množstva nerastných surovín, 

odlesňovania, pytliactva, znečisťovania či už pôd, vôd, priemysel, ktorý vyrába enormné 

množstvo plastov a iných odpadových látok, ktoré sa nedokážu rýchlo rozložiť, prispievame 

k ničeniu Zeme. Človek by povedal, že to so spravodlivosťou nemá nič spoločné, ale ako 

dokážeme hovoriť o spravodlivosti medzi ľuďmi, ak nevieme začať s niečím, čo by malo byť 

našou zodpovednosťou a prioritou. Stačilo by jednoducho recyklovať a nevyužívať všetky 

škodlivé produkty, ktoré produkujú obrovské fabriky a myslím, že za krátky čas by sa všetko 

obrátilo na lepšiu stranu, ak by to dokázal robiť každý z nás.  

       Ak by som to mala zhrnúť, spravodlivosť je komplexný termín, pretože ju môžeme 

spomenúť  v rôznych odvetviach, kde je nevyhnutná, ale zdá sa, že nie je ani prioritou. Či už 

ide o nás, prírodu, zvieratá, morálku a súhrne povedané život, všetko sa odvíja od nášho 

správania. Som mladá a mám málo skúseností, ale viem, že nepotrebujem veľa, aby som 

pomohla svetu byť spravodlivejším, pretože každý malý krok a čin, môže znamenať obrovskú 

zmenu pre celý svet. Preto si stojím za svojím a myslím, že je potrebná zmena aj v zákonoch 

a riadení štátu, pomoc pre ľudí a planétu a snaha človeka neprispievať k deštrukcii nášho 

života tu na Zemi. 

 

 

 

     


